
2017D13064 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

De vaste commissie voor Financiën heeft op 12 mei 2017 een aantal 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de brief met de stand van zaken van de uitvoering van fiscale moties 
en toezeggingen. De leden van de VVD-fractie hebben daarover nog een 
aantal vragen en/of opmerkingen. 

Interventie vennootschapsbelastingplicht zeehavens 

De leden van de VVD-fractie vinden dat oneerlijke concurrentie tussen 
zeehavens in EU-landen aangepakt moet worden. De Havenverordening is 
op 23 maart 2017 in werking getreden. Deze havenverordening moet 
zorgen voor meer transparantie en een meer gelijk speelveld voor de 
zeehavens in de Europese Unie. Hoe gaat het kabinet de gevolgen volgen 
c.q. monitoren en de Tweede Kamer daarover informeren? 

Op 21 januari 2016 heeft de Europese Commissie zowel aan Frankrijk als 
aan België een voorstel tot het nemen van maatregelen gedaan om ook in 
die landen de particuliere en publieke havens vennootschapsbelasting-
plichtig te maken. Dit voorstel is niet geaccepteerd en op 8 juli 2016 is 
tegen beide landen een formele onderzoekprocedure geopend. Wat is het 
tijdpad en/of -planning van het vervolg en wat zijn mogelijke vervolg-
stappen? Hoe wordt de Tweede Kamer over toekomstige ontwikkelingen 
geïnformeerd over dit proces? 

Wat is de kans dat de havens in Frankrijk en België op korte termijn alsnog 
vennootschapsbelastingplichtig worden? 

De Europese Commissie heeft in het kader van staatssteun aan zeehavens 
(nog) geen formele stappen tegen Duitsland genomen. Wel heeft de 
Europese Commissie in een persbericht van 21 januari 2016 aangegeven 
dat zij Duitsland om nadere informatie heeft verzocht. Dat is inmiddels 
een jaar gelden wat is de planning en/of vervolgtraject voor dit dossier? 
Welke acties onderneemt de regering om de Europese Commissie tot 
actie en spoed aan te sporen? 

Fiscale eenheid en de vennootschapsbelasting 

De leden van de VVD-fractie willen graag een (uitgebreide) reactie van de 
Staatssecretaris op het artikel op Taxlive d.d. 25 april 2017 over de 
reparatie van de dubbele verliesneming.1 

Kan de Staatssecretaris ingaan op het feit dat wordt gesteld dat praktisch 
gezien de door de Staatssecretaris voorgestelde uitbreiding van het 
achtste lid van artikel 15ac Wet Vpb 1969 nauwelijks uitvoerbaar is? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van de brief van de 
Staatssecretaris over de fiscale moties en toezeggingen d.d. 30 maart jl. 
Deze leden hebben hier nog enkele vragen over. 

Accijnstarief biermixen 

De Staatssecretaris schrijft dat van de dertien lidstaten die gereageerd 
hebben, één lidstaat een verlaagd accijnstarief heeft op bier en biermixen 

1 http://taxlive.nl/-/reparatie-dubbele-verliesneming-bezint-eer-ge-begint-.
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tot 2,8% en dat één lidstaat juist een extra heffing heeft op biermixen. Kan 
de Staatssecretaris aangeven welke lidstaten dit zijn? Kan de Staatssecre-
taris tevens voor onze buurlanden België en Duitsland aangeven wat zij 
geantwoord hebben? 
De Staatssecretaris concludeert op basis van de reacties van andere 
lidstaten dat Nederland niet uit de pas loopt door het verlaagd tarief op 
biermixen te beperken tot 1,2% alcohol. Nu hebben niet alle lidstaten 
gereageerd, maar de conclusie zou ook kunnen zijn dat Nederland wel uit 
de pas loopt door überhaupt een verlaagd tarief te hebben, want slechts 
één andere lidstaat heeft dat ook. Hoe denkt de Staatssecretaris daarover? 
En hoe denkt het kabinet als geheel, niet alleen vanuit fiscaal oogpunt, 
maar ook vanuit het oogpunt van preventie, tegen een normaal of 
verhoogd tarief voor biermixen? Hoe verhoudt het verlaagde tarief zich 
verder tot het feit dat Nederland voor de berekening van de hoogte van de 
accijns uitgaat van Plato? 

Woningbouwcorporaties 

De leden van de CDA-fractie lezen in de brief van de Staatssecretaris dat 
hij de wens van de Kamer begrijpt om overdrachten van sociale huurwo-
ningen (DAEB) vrij te stellen, maar dat hij daarbij stuit op financiële en 
staatssteunaspecten. De Staatssecretaris ziet geen nieuwe omstandig-
heden die hij tegen een beroep op staatssteun zou kunnen aanvoeren. 
Heeft de Staatssecretaris daarbij ook rekening gehouden met de nieuwe 
Woningwet, die beoogt dat corporaties zoveel mogelijk binnen één regio 
actief zijn, waardoor veel coöperaties woningen buiten hun regio 
verkopen? 
De overdracht van een sociale huurwoning is, zo blijkt uit de brief, wel 
vrijgesteld als deze geschiedt naar de boekwaarde, die omschreven wordt 
als historische kostprijs minus afschrijvingen. Zijn er geen andere factoren 
die bij die waardebepaling naar de boekwaarde een rol kunnen spelen, 
zoals onderhoud of inflatie? Daarnaast vragen de leden van de CDA-fractie 
welke verkoopregels er gelden voor woningbouwcorporaties en hoe deze 
zich verhouden tot verkoop tegen boekwaarde. 

Vennootschapsbelasting 

De leden van de CDA-fractie vragen de Staatssecretaris of hij ook de optie 
overwogen heeft om een vrijstelling van vpb voor verhuur van geregu-
leerde woningen, indien belastingplichtigen voor die verhuur belast zijn 
met verhuurderheffing. 

Maatwerklijst 

De Staatssecretaris schrijft dat niet wordt bijgehouden hoeveel mensen 
gevraagd hebben om papieren post van de Belastingdienst, waarbij dat 
geweigerd is. Klopt het dat dit wel wordt bijgehouden in het persoonlijke 
dossier van belastingplichtigen/toeslaggerechtigden? 

Transparantie rulings 

De Staatssecretaris is voornemens om vier medewerkers van Financiën en 
de Belastingdienst steeksproefsgewijs de rulingpraktijk te laten onder-
zoeken, waarbij de Auditdienst Rijk de onderzoekssystematiek beoordeelt. 
De leden van de CDA-fractie zijn erg blij met dit voorstel, maar zien ook 
nog enige ruimte voor verbetering. Heeft de Staatssecretaris ook 
overwogen om de rulings niet te laten beoordelen door medewerkers van 
de Belastingdienst en het ministerie maar (onder geheimhouding van de 
inhoud van de rulings) door onafhankelijke fiscale wetenschappers? Heeft 
de Staatssecretaris ook overwogen om zowel rulings te onderzoeken op 
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basis van een steekproef als bewust uitgekozen rulings, bijvoorbeeld 
omdat in de media vermoedens zijn geuit dat een bepaald bedrijf een 
ruling heeft die niet overeenkomt met wet- en regelgeving of met de 
bedoeling van de wet. Er zijn immers heel veel soorten rulings waar in de 
Kamer geen twijfels over zijn geuit, zoals rulings aan particulieren of aan 
kleine ondernemers. 
Deze aanpassingen zouden kunnen voorkomen dat het steekproefsgewijze 
onderzoeken van rulings mogelijk gezien zou kunnen worden als «de 
slager die zijn eigen vlees keurt» of dat onderzoekers «op zoek moeten 
naar een speld in een hooiberg». Graag een reactie van de Staatssecre-
taris. 

Budgettair belang fiscale faciliteiten nulemissieauto’s 

Kan de Staatssecretaris aangeven hoe de cijfers uit tabel 1 zich verhouden 
tot de raming ten tijde van de Autobrief II? Bij welke prognose vindt de 
Staatssecretaris dat de regeling zou moeten worden aangepast? 

Doorwerking inkomensstijging ex-partner in toetsingsinkomen toeslag 

De leden van de CDA-fractie zijn verheugd dat de Staatssecretaris de 
afschaffing van 10%-regeling terugdraait. Deze leden achten het zeer 
onwenselijk dat een toeslaggerechtigde een lagere toeslag ontvangt op 
grond van inkomen dat niet zijn of haar draagkracht vergroot, namelijk het 
inkomen van de ex-partner. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van D66 

De leden van de D66-fractie hebben kennisgenomen van de brief van de 
Staatssecretaris van financiën met daarin de stand van zaken van fiscale 
moties en toezeggingen. De leden hebben hier enkele vragen over. 

Accijnstarief biermixen 

De leden lezen dat Nederland niet uit de pas loopt door geen lager tarief 
voor accijns te hanteren bij biermixen. Hebben de andere landen ook 
aangegeven of zij voornemens zijn om dit eventueel wijzigen of gemoti-
veerd waarom zij de mogelijkheid voor het toepassen van een lager tarief 
niet gebruiken? 

Substance-eisen 

De leden zijn positief over de houding van de Staatssecretaris ten opzichte 
van het opnemen van antimisbruikbepalingen in belastingverdragen en 
het feit dat Nederland zich hard maakt voor een brede implementatie via 
een multilateraal instrument. De Staatssecretaris geeft verder aan dat de 
opties om substance-eisen te vergroten zoals benoemd in de brief van 
4 november 2015, enerzijds al zijn uitgewerkt in de Studiegroep duurzame 
groei (optie 3) en anderzijds nog niet uitgewerkt kunnen worden doordat 
opties 1 en 2 een samenhang hebben met het wetsvoorstel over coöpe-
raties en dividendbelasting. Kan de Staatssecretaris het verdere proces 
rondom dit wetsvoorstel verder toelichten, wanneer is de planning dat het 
wetsvoorstel naar de Kamer wordt gestuurd en wat zou de ingangsdatum 
idealiter zijn? Kan de Staatssecretaris ook toelichten hoe optie 1 en 2 van 
de eerdergenoemde brief meegenomen worden in de behandeling van dit 
wetsvoorstel of daarna? 
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Maatwerklijst 

De Belastingdienst hanteert een ruimhartig beleid bij het opnemen van 
mensen op de maatwerklijst, lezen de leden van de D66-fractie. Kan de 
Staatssecretaris toelichten wat dit betekent? Hoeveel mensen staan er 
jaarlijks op de maatwerklijst? En hoe kan het dat de Belastingdienst niet 
bijhoudt welke verzoeken er (telefonisch of anders) worden gedaan en of 
deze verzoeken worden toegekend? 

Minimumtarief niet-coöperatieve jurisdicties 

De leden lezen ook dat het nultarief een trigger-criterium wordt om 
jurisdicties te onderzoeken op schadelijke belastingregimes. Klopt het dat 
ieder land met een nultarief altijd onderzocht wordt op schadelijke 
belastingregimes? Zijn er nog andere trigger-criteria vastgesteld? Zo ja 
welke? 

Vennootschapsbelastingplicht zeehavens 

De leden van de D66-fractie begrijpen dat de Staatssecretaris inhoudelijk 
geen uitvoerige toelichting kan geven op de kwestie van de vennoot-
schapsbelastingplicht van zeehavens omdat er een juridische procedure 
loopt. Kan de Staatssecretaris mogelijk wel een toelichting geven over het 
verwachtte tijdspad van deze procedure en wanneer er een uitspraak 
verwacht kan worden? 

Afgezonderd particulier vermogen 

Inzake het afgezonderd particulier vermogen (APV) geeft de Staatssecre-
taris aan dat het risico op misbruik bijzonder klein wordt geacht. Kan de 
Staatssecretaris dat toelichten of het klopt dat misbruik dus wel mogelijk 
is? En hoe worden de signalen gemonitord of dit misbruik mogelijk 
toeneemt in de toekomst? Kan de Staatssecretaris toelichten of dit op een 
actieve manier gebeurt en hoe? 

Transparantie rulings 

De leden van de D66-fractie lezen met interesse dat de Staatssecretaris 
jaarlijks onafhankelijke fiscale experts en de ADR zal laten kijken naar een 
steekproef van rulings. Kan de Staatssecretaris toelichten of ook in het 
jaar 2017 al een dergelijk onderzoek zal worden gedaan? 

CO2-uitstoot 

De leden lezen ook dat het kabinet zich inzet voor strenge, maar haalbare 
normen om de transitie naar emissievrij rijden te versterken. Kan de 
Staatssecretaris toelichten wat hierbij wordt verstaan onder strenge maar 
haalbare normen? 

S&O-verklaring 

De S&O verklaring is een verplichting geworden bij d wijziging van de 
innovatiebox per 1 januari 2017. De Staatssecretaris geeft aan dat deze 
verklaring in 2018 geëvalueerd zal worden waarbij de Minister van 
Economische zaken het voortouw heeft. Kan de Staatssecretaris toelichten 
of er ook signalen zijn acute knelpunten die mogelijk eerder opgelost 
moeten worden? Hoe wordt gemonitord of dit soort knelpunten zich nu al 
voordoen? 
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Doorwerking inkomensstijging ex-partner in toetsingsinkomen toeslag 

De leden van de D66-fractie lezen ook dat de huurtoeslag niet meer 
afhankelijk is van het eventueel toenemen van inkomen van de ex-partner. 
De leden zien dat dit goed komt aan de daadwerkelijke praktische situatie 
waarbij de aanvrager geen voordeel heeft van de inkomensstijging. De 
leden zien dat er nog gezocht moet worden naar een structurele 
oplossing. Kan de Staatssecretaris toelichten de 10%-regeling in 2012 is 
afgeschaft? En waarom dit nu toch de beste optie zou zijn? En kan de 
Staatssecretaris toelichten wat de gevolgen kunnen zijn voor een 
aanvrager waarbij de ex-partner net 9% vooruit gaat in inkomen, kan dan 
nog altijd hetzelfde probleem voordoen? Hoe is die 10% bepaald? 

Innovatiebox 

Bij de nog niet afgedane moties, lezen de leden van de D66-fractie ook de 
stand van zaken rondom het toegankelijk maken van de innovatiebox voor 
biologische gewasbescherming. De Staatssecretaris hoopt in het tweede 
kwartaal van 2017 hier meer duidelijkheid over te kunnen geven. Kan de 
Staatssecretaris toelichten wat het op dit moment betekent voor deze 
biologische gewasbescherming? Kunnen deze middelen nu niet onder de 
innovatiebox vallen en is de Staatssecretaris voornemens om dit dan met 
terugwerkende kracht alsnog mogelijk te maken? En hoe kijkt de Staatsse-
cretaris er tegen aan om buiten de biologische gewasbestrijding ook 
andere levende (micro-)organismen onder de innovatiebox te kunnen 
laten vallen? 

Evaluatie Wet uniformering loonbegrip 

De leden lezen ook dat de opdracht voor de evaluatie van de Wet 
Uniformering Loonbegrip ondertussen is gegund aan een onderzoeks-
bureau. De leden vragen de Staatssecretaris of de Staatssecretaris bereid 
is om in dit onderzoek ook de effecten van de aanpassing van de WUL op 
Nederlanders die in het buitenland mee te nemen? Waarom wel of niet? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van de brief inzake 
moties en toezeggingen. Deze leden stellen hierover graag enkele vragen. 

Substance-eisen 

De leden van de SP-fractie zijn van mening dat belastingvoordelen niet 
gegund moeten worden aan vennootschappen die zich enkel vanwege 
deze voordelen in Nederland vestigen. Substance-eisen kunnen er aan 
bijdragen dat deze agressieve fiscale planning voorkomen wordt. Deze 
leden pleiten daarom voor een aanscherping van de substance-eisen. De 
werkgroep fiscaliteit van de studiegroep duurzame groei betoogt dat 
aanscherping van artikel 8c Vpb een tot een negatief budgettair effect 
leidt. Neemt de Staatssecretaris deze aanname over? Waarop is deze 
aanname gebaseerd? Waar naartoe worden de rente- en royaltystromen 
verlegd volgens de Staatssecretaris? Is uitgezocht welke landen minder of 
geen eisen zoals in artikel 8c Vpb stellen en zo nee, hoe kan dan worden 
beargumenteerd dat deze activiteiten worden verlegd? Waar is op 
gebaseerd dat de extra belastingopbrengst de negatieve budgettaire 
effecten niet compenseren? 
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Algemeen woningcorporaties 

De leden van de SP-fractie zijn ontevreden over het feit dat dat een breed 
gedragen motie van de Tweede Kamer niet wordt uitgevoerd. De leden 
van de SP-fractie vragen de (demissionaire) Staatssecretaris om niet de 
oren te laten hangen naar Europa en de daar afgesproken arbitraire 
regels, maar op te komen voor huurders van sociale huurwoningen in ons 
land. De leden van de SP-fractie verzoeken met klem om toegelaten 
instellingen (woningcorporaties) vrij te stellen van overdrachtsbelasting 
en vennootschapsbelasting voor Deab-activiteiten (diensten van 
algemeen economisch belang) en de aangenomen moties alsnog uit te 
voeren. 

De leden van de SP-fractie willen graag een overzicht van alle uitgaven 
aan belastingen van woningcorporaties van de afgelopen vijf jaar jaren 
aan overdrachts-, vennootschapsbelasting en verhuurderheffing, en wat 
het de staatskas aan inkomsten in totaal van geld van huurders heeft 
opgeleverd. Daarnaast zien de leden van de SP-fractie graag een 
prognose tegemoet voor de komende vijf jaar. Hoe hoog zal de totale 
belastingdruk zijn per 2022 voor verhuurders van sociale huurwoningen 
en hoe verhoudt zich dit tot de maatschappelijke verantwoordelijkheden 
die woningcorporaties hebben ten aanzien van huurders met een laag 
inkomen, zo vragen de leden van de SP-fractie. Deze leden vragen tevens 
in hoeverre de Staatssecretaris kan garanderen dat de belastingdruk bij 
woningcorporaties niet ten koste zal gaan van de betaalbaarheid, de 
beschikbaarheid en de kwaliteit van huurwoningen. 

Overdrachtsbelasting 

De leden van de SP-fractie zien een ongelijkheid in de behandeling van 
woningcorporaties als het gaat om belastingen. De leden van de 
SP-fractie willen dat de Staatssecretaris uitlegt waarom de Staatssecre-
taris wel twee miljard aan verhuurderheffing eist over huurwoningen met 
een maximale huur van € 710,68 maar er voor de overdracht aan een 
collega-corporaties van diezelfde woningen geen generieke vrijstelling op 
een andere belasting kan worden gegeven. Tevens vragen de leden van 
de SP-fractie in hoeverre hier sprake is van een dubbele belasting van de 
producten die bedoelt zijn voor een doelgroep met een smalle beurs en 
daarom laag in huurprijs moeten blijven. 
De leden van de SP-fractie vragen waarom voor sociale huurwoningen, 
een Daeb-activiteit geen uitzondering kan komen voor de overdrachtsbe-
lasting. 

De Staatssecretaris schrijft dat er vroeger een concurrentievoordeel 
bestond toen woningcorporaties nog wel vrijgesteld waren van 
overdrachtsbelasting. Suggereert hij daarmee dat corporaties onderling 
woningen verkochten voor prijzen die in strijd zijn met de verkoopregels 
van het rijk, zo vragen de leden van de SP-fractie? Daaruit volgt de vraag 
waarom de Staatssecretaris dan niet heeft ingezet op handhaving van de 
eigen regels in plaats van een belasting op te leggen. 

De leden van de SP-fractie vragen waarom woningcorporaties een 
ANBI-status hebben aangevraagd die zij effectief niet kunnen gebruiken. 

De leden van de SP-fractie willen weten hoe de genoemde budgettaire 
derving van € 70 miljoen wordt onderbouwd. Dit suggereert namelijk dat 
er ongeveer € 3,5 miljard aan sociale huurwoningen per jaar wordt 
overgedragen tussen woningcorporaties. Vindt overdracht daadwerkelijk 
op zo’n grote schaal plaats en hoe verhoudt zich dat tot voorgaande jaren, 
vragen de leden van de SP-fractie? 
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Door de nieuwe Woningwet zijn in twee jaar geleden woningmarktregio’s 
geïntroduceerd. De Staatssecretaris en de Tweede Kamer beoogden 
kleinschaligheid en maatwerk en daarom werden woningcorporaties 
opgedragen hun werkzaamheden uit te voeren in nog maar één woning-
marktregio. Veel corporaties besloten en besluiten als gevolg van deze 
wetswijziging woningen buiten de kernregio te verkopen aan andere 
corporaties. De leden van de SP-fractie vragen waarom de Staatssecre-
taris deze nieuwe werkwijze en nieuwe regels niet ziet als een gewijzigde 
omstandigheid wat een verandering van de overdrachtsbelasting 
rechtvaardigt. De wijziging van beleid is door een grote meerderheid in de 
Tweede Kamer en door de Staatssecretaris zelf gecreëerd. 
Daarnaast is de introductie van de verhuurderheffing een nieuw feit, waar 
de Europese Commissie bij toetsing aan het staatssteunkader eerder nog 
geen rekening mee hoefde te houden. De leden van de SP-fractie vragen 
daarom waarom de Staatssecretaris de kansen voor een uitzondering van 
overdrachtsbelasting op Daeb-activiteiten van een corporatie zo negatief 
inschat. Is de Staatssecretaris bereid om zich in te spannen voor een 
positief oordeel in Europa, zo vragen de leden van de SP-fractie. En zo 
niet, schaft de Staatssecretaris de verhuurheffing dan af, willen de leden 
van de SP-fractie weten. 

Vennootschapsbelasting 

De leden van de SP-fractie willen weten waarom de «ratio» uit 2008, 
namelijk dat woningcorporaties moeten worden gezien als onderne-
mingen, nog steeds van kracht zou zijn. Gezien de komst van de verhuur-
derheffing in 2013 en de nieuwe Woningwet per 2015 zijn er nieuwe regels 
en omstandigheden die pleiten voor een andere benaming dan «onder-
neming». De leden van de SP-fractie vragen of woningcorporaties 
aangemerkt kunnen worden als overheidsbedrijven waardoor een 
uitzondering op de vennootschapsbelasting gegeven kan worden. Klopt 
het dat banken uitgezonderd kunnen worden van vennootschapsbe-
lasting? De leden van de SP-fractie vragen op basis waarvan dit kan en 
waarom dit geen mogelijkheid voor woningcorporaties zou kunnen zijn. 
Deze leden zien graag een toelichting tegemoet. 

Hoeveel gemeentelijke woningbedrijven zijn er momenteel, zo vragen de 
leden van de SP-fractie. Zij vragen tevens hoe veel van deze gemeentelijke 
woningbedrijven vennootschapsbelastingplichtig zijn. 

De leden van de SP-fractie vragen of de Staatssecretaris het met hen eens 
is dat de vennootschapsbelasting op Daeb-activiteiten woningcorporaties 
beknopt in één van hun kerntaken, namelijk het bouwen van betaalbare 
huurwoningen. Zo niet, hoe verhoudt de vennootschapsbelasting zich dan 
tot de verhuurderheffing? De leden van de SP-fractie vragen ook wat de 
gevolgen zou zijn van een generieke vrijstelling voor fiscale winsten 
voortkomend uit de exploitatie van woningen met een huurprijs onder de 
€ 710,68. Over deze woningen wordt tevens verhuurderheffing betaald, 
dus is een koppeling aan deze grondslag een alternatieve mogelijkheid zo 
vragen de leden van de SP-fractie. 

De leden van de SP-fractie willen weten waarom de Staatssecretaris het 
onwenselijk acht om alle verhuurders van sociale huurwoningen, dus 
zowel particulieren als woningcorporaties (Daeb-activiteiten), vrijstelling 
van de vennootschapsbelasting te geven. Particuliere verhuurders betalen 
immers ook verhuurderheffing en bovendien is hun aandeel in het aanbod 
in de sociale sector erg klein. Hoe verhoudt het weigeren van de 
vrijstelling zich tot de deregulering die de Staatssecretaris zo belangrijk 
zegt te vinden, zo vragen de leden van de SP-fractie. Tevens vragen de 
leden van de SP-fractie een onderbouwing van de genoemde half miljoen 
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woningen met een huurprijs onder de van € 710,68 die niet verhuurd 
worden door woningcorporaties. 

Vanwege de nieuwe Woningwet moeten woningcorporaties dit jaar hun 
Daeb en niet-Daeb activiteiten scheiden of splitsen. De leden van de 
SP-fractie vragen of deze verandering aangegrepen kan worden om het 
fiscale regime te heroverwegen of aan te passen. Graag zien de leden van 
de SP-fractie een toelichting op het antwoord. 

Bestedingen uitkeringen werkloosheidswet 

De leden van de SP-fractie vragen de Staatssecretaris aan te geven hoe 
groot de lening van het Ministerie van Financiën aan het Algemeen 
werkloosheidsfonds thans is. Kan ook worden aangegeven waar deze 
lening op de begroting te vinden is? Kan de grootte van de lening voor de 
afgelopen tien jaar worden gegeven? Verwacht de Staatssecretaris in de 
toekomst opnieuw leningen te moeten verstrekken en zo ja, in welke orde 
van grootte? 

Minimumtarief niet-coöperatieve jurisdicties 

De leden van de SP-fractie achten het logisch om oorden die weinig of 
geen winstbelasting heffen, op de lijst van belastingparadijzen op te 
nemen. Het stelt de leden teleur dat dit in EU-verband blijkbaar niet 
haalbaar is. Zij hebben om deze reden vraagtekens bij de effectiviteit van 
de lijst van niet-coöperatieve jurisdicties. Zij lezen dat het nultarief wel als 
«trigger»-criterium wordt gehanteerd om te bepalen welke jurisdicties 
verder onderzocht moeten worden. Kan de Staatssecretaris hier enige 
uitleg over geven? Hoe wordt bepaald welke landen verder worden 
onderzocht en welke rol speelt het «trigger»-criterium hierbij? Is het 
nultarief het enige «trigger»-criterium? Zo nee, welke zijn er nog meer? 
Kan de Staatssecretaris ingaan op de status van de lijst van 
niet-coöperatieve jurisdicties? 

Interventie vennootschapsbelastingplicht zeehavens 

De leden van de SP-fractie hebben meermaals uitgesproken dat er van 
een Vpb-belastingplicht voor Nederlandse zeehavens geen sprake kan en 
mag zijn zolang andere EU-landen hun zeehavens op andere, al dan niet 
fiscale manieren ondersteunen. De leden van de SP-fractie roepen de 
Staatssecretaris op om te bezien hoe andere lidstaten hun zeehavens 
ondersteunen en te onderzoeken of deze methoden al dan niet toepasbaar 
zijn in Nederland. Is de Staatssecretaris daartoe bereid? Zo nee, waarom 
niet? 

Afgezonderd particulier vermogen 

De leden van de SP-fractie bedanken de Staatssecretaris voor zijn reactie 
op de signalen die het voormalige SP-Kamerlid de heer Bashir heeft 
doorgegeven. De Staatssecretaris zegt hierover dat het zelden voorkomt 
dat in een APV een Nederlandse onderneming wordt gedreven. Kan de 
Staatssecretaris aangeven waar hij deze informatie vandaan heeft? Kan 
ook worden aangegeven of er inmiddels signalen uit de praktijk zijn 
waaruit blijkt dat belasting wordt ontweken door het inbrengen van een 
onderneming in een APV? 
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Transparantie rulings 

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van de maatregelen 
die de Staatssecretaris neemt om de Kamer meer inzicht te geven in de 
rechtmatigheid van afgegeven rulings. Zij vragen de Staatssecretaris in te 
gaan op de richtsnoeren die zijn opgesteld in de gedragscodegroep inzake 
belastingen. In deze richtsnoeren ligt besloten dat landen ofwel rulings 
geanonimiseerd publiceren ofwel samenvattingen van rulings publiceren. 
Gaat de Staatssecretaris deze richtsnoeren naleven? Zo nee, waarom niet? 

II Reactie van de Staatssecretaris 
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